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U každého vydání Opočenských novin přemýšlíme, čím upoutat 
čtenáře na titulní straně. Tentokrát bylo naše rozhodování poměrně 
jednoduché. Fotografi e Honzy Ježdíka, které vznikly v rámci přípra-
vy projektové dokumentace k rekonstrukci objektu čp. 2 na Trčkově 
náměstí, nám totiž doslova vyrazily dech. Projekt, který rozděluje 
opočenskou veřejnost na několik táborů, pomalu dostává konkrétní 
obrysy. Proč je vedení města rozhodnuto o správnosti svého konání 
se můžete přijít přesvědčit i vy. V sobotu 20. září od 13 hodin bude 

totiž široké veřejnosti otevřena budova bývalého soudu na Trčkově 
náměstí. Máte tak neopakovatelnou možnost prohlédnout si jinak 
nepřístupné prostory, které většina Opočeňáků dost možná nikdy 
nenavštívila. A to od sklepa až po půdu. Od 16 hodin je potom při-
pravena beseda s renomovaným architektem Prof. Ing. Arch. Ladi-
slavem Lábusem, který je autorem studie využití objektu. Součástí 
dne otevřených dveří bude i prezentace využití jednotlivých prostor 
a vizualizace jejich podoby. redakce

Části objektu čp. 2 a jejich možná budoucí podoba. Foto: Honza Ježdík, vizualizace: Ing. Arch. Ladislav Lábus AA – architektonický ateliér
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s l o u p e k  s t a r o s t y  —

M Ě S T O  J E  F I N A N Č N Ě  Z D R A V É 
A  S I L N É

Milí spoluobčané,
na zastupitelstvu města jsem slíbil, že budu informovat o fi -
nančním hospodaření města. Byl to také jeden ze základních 
bodů našeho volebního programu do minulých voleb. Zde jsou 
výsledky hospodaření města Opočna:

Hodnota městského majetku roste
S využitím evropských dotací vzrostla hodnota městského 
majetku z 318 miliónů v roce 2006 na 540 miliónů korun na 
konci roku 2013.

Klesající zadlužení města
Od roku 2009 trvale klesá zadlužení Opočna. V roce 2009 
jsme spláceli 15,5 miliónů Kč.
 Letos jsou to už jen 4 milióny Kč. Když se podíváme na dlou-
hodobý hospodářský plán, ten předpokládá pro rok 2015 3,4 
mil. Kč a v roce 2016 2,9 mil. Kč ročně.
 Přehledně to můžete vidět v následujícím grafu, kterému se 
říká Ukazatel dluhové služby. Dluhová služba a její ukazatel je 
jedním z indikátorů, jež sleduje hospodaření obce a její schop-
nost vypořádávat se se svými fi nančními závazky. Je to povin-
ný údaj, kterým se prokazuje město Opočno vůči Ministerstvu 
fi nancí ČR. Výška sloupce je v procentech a udává poměr 
splátek úvěrů a úroků v daném roce vůči celkovým příjmům. 
Doporučení od ministerstva fi nancí je 20 %, to je zelená linka, 
pod kterou bychom se měli pohybovat. Červená linka označu-
je 30 %, to je hranice „nebezpečnosti“, při jejímž překračování 
začne stát vnímat město jako předlužené a přestane ho podpo-
rovat v jeho investicích.

 Jak můžete vidět, červenou čáru jsme překročili jen jednou, 
v roce 2009, kdy se musel naráz splatit jednorázový úvěr pro 
lokalitu Ořechová (35 parcel). Během jediného roku se úvěr 
splatil, byla to výjimečná situace, která už by se neměla opa-
kovat. 
 Od té doby, jak můžete vidět, splátky úvěrů stále klesají. 
Město má tedy stále volnější ruce v rozhodování, kam fi nance 
nasměrovat pro další roky.

Splacené úvěry

V letech 2010–2014 se podařilo splatit tyto úvěry:

Podzámčí čp. 680 (Vagon) 9,2 mil. Kč

Ořechová – zasíťování pozemků pro výstavbu RD 13,3 mil. Kč

V roce 2015 nám skončí splácení úvěrů:

Trčkovo náměstí a Zámecká ulice (rekonstrukce) 3 mil. Kč

Zimní stadion (dostavba) 10 mil. Kč

Přehled úvěrů města

přijetí 
úvěru

účel celková výše 
úvěru

Konec 
splácení

2005–2006 Zimní stadion 10 mil. Kč 2015

2007–2008 Podzámčí II 
bytový dům

16,4 mil. Kč 2027

2010–2011 Čistírna odpadních vod (ČOV) 15 mil. Kč 2027

2011–2012 ČOV od SFŽP 2,5 mil. Kč 2018

2010 Trčkovo náměstí a Zámecká 
ulice

3 mil Kč 2015

2011 Zateplení školy a školky 4 mil. Kč 2021

2013 Nákup budovy městského 
úřadu od České spořitelny

1,6 mil. Kč 2017

Důležitá je informace, odkud se berou prostředky na splácení 
úvěrů. U zimního stadionu, u nákupu budovy městského úřa-
du a u rekonstrukce Trčkova náměstí jsou splátky plně hrazeny 
z rozpočtu města. U bytů v Podzámčí II je úvěr hrazen z nájmů 
za byty, ČOV je splácena z nájmu za vodovody, kanalizace a ČOV, 
zateplení školy a školky je spláceno z energetických úspor.

Další možná úspora
V současné době probíhá jednání s fi rmou, která by pro nás 
zajistila optimalizaci smluvního vztahu s poskytovateli ban-
kovních a úvěrových služeb. Ta by mohla dát úvěry do jednoho 
balíku a celkově snížit splátky. Mohlo by se tak ušetřit ještě 
několik miliónů korun (cca 3–4 milióny). O výsledku těchto 
jednání budeme informovat.

Informace jsou všem přístupné
Město a hospodaření zastupitelstva je v současné době plně trans-
parentní. To považujeme v dnešní době za samozřejmé a důležité.
 Veřejné zakázky a smlouvy jsou zveřejněné na nejpoužívaněj-
ším portálu v České republice www.vhodne-uverejneni.cz. Od-
kaz na tento portál najdete i na úvodní straně městského webu.
 Zakázky jsou dále zveřejňovány na úřední desce města 
Opočna. Kdokoliv z občanů má možnost na základě zákona 
o svobodném přístupu k informacím nahlížet do podkladů 
a smluv, které jsou k dispozici na městském úřadě.

Dobrý výhled
Finanční zdraví města je základem pro vše ostatní. Investice 
do péče o lidi, do kultury, školství, sportu apod. závisí na tom, 
jak využijeme zdroje, které máme. Věřím, že se současným 
stavem městské pokladny jste spokojeni stejně jako já. Trend 
vypadá příznivě, přitom nešetříme na všem a na všech, to by 
byla cesta do pekla (stejně jako rozhazování).
 S rozumnou fi nanční politikou můžeme realizovat i věci ne-
vídané, na které si jinde netroufnou. Tak ať nám to vydrží.
 Přeje Štěpán Jelínek, starosta
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 Eva Rohlenováz jednání  rady —

– Rada města schválila dar ve výši 3.000 Kč pro Euroregion Gla-
censis na spolufi nancování projektu Cyklobusy do Orlických 
hor 2014.

– Rada města schválila nákup křovinořezu pro TJ Spartak Opoč-
no na údržbu sportovního areálu.

– Rada města souhlasí s podáním žádosti na Ministerstvo kultu-
ry ČR o dotaci z rezervního fondu Programu regenerace měst-
ské památkové zóny na fi nancování obnovy oken jižní fasády 
budovy ZUŠ čp. 10 a se zapojením minimálního podílu žadatele 
ve výši min. 90.134 Kč do rozpočtu na r. 2014.

– Rada města rozhodla zveřejnit záměr na prodej bytu č. 248/1 
za cenu 649.000 Kč a bytu č. 248/5 za cenu 749.000 Kč, přičemž 
město Opočno je vlastníkem podílu ve výši ½ celku.

– Rada města odsouhlasila zpracování studie pro výstavbu pří-
střešku u hasičské zbrojnice v Čánce.

– Rada města odsouhlasila povolení výjimky z počtu dětí v MŠ 
z původních 24 na 28 v kytičkové třídě z důvodu odvolání proti 
nepřijetí dětí k předškolnímu vzdělávání.

– Rada města schválila přijetí fi nančního daru od Komerční ban-
ky ve výši 88 tis. Kč na zakoupení polohovacích lůžek pro Sociál-
ní služby města Opočna.

– Rada města odsouhlasila nákup software pro rozšíření služby 
pro turisty, díky které budou moci přijímat informace do mobil-
ních telefonů.

– Rada města schválila poskytnutí daru městu Zdice ve výši 10 
tis. Kč, který je určen na opravu hrobu pátera Josefa Vorla. 

– Rada města schválila přijetí dotace z rozpočtu Královéhradec-
kého kraje na úhradu provozních výdajů areálu bývalé nemocni-
ce ve výši 450 tis. Kč.

– Rada města souhlasí se zveřejněním záměru na prodej bytové 
jednotky v Mírové ulici v čp. 641. Do doby prodeje bude bytová 
jednotka pronajata.

– Rada města rozhodla o realizaci výběru nových dodavatelů 
energií pro město formou e-Aukce. K tomu účelu bude uzavřen 
protokol o zařazení odběrných míst města do opakovaného vý-
běrového řízení v e-Aukční síni eCENTRE, a.s. a dohoda o plné 
moci s fi rmou eCENTRE, a.s. Do aukce bude zařazen i areál ne-
mocnice.

– Rada města souhlasí se zveřejněním záměrů na pronájem ne-
bytových prostor v areálu nemocnice, a to pro další ambulantní 
péči, chráněnou dílnu, kadeřnický salon, bezpečnostní agentu-
ru a Technické služby města Opočna s.r.o.

– Rada města rozhodla zahrnout akci „rozšíření veřejného osvět-
lení v lokalitě Na Hliníku“ (chatová oblast u Broumaru) do návrhu 
rozpočtu na rok 2015. Bude nutné nechat zpracovat projektovou 
dokumentaci a vše projednat s dotčenými orgány a správci sítí. 

– Rada města schvaluje poskytnutí příspěvku Římskokatolické 
farnosti – děkanství Opočno na opravu sanktusové věžičky kláš-
terního kostela Narození Páně v Opočně ve výši 20.000 Kč.

– Rada města schválila zadávací dokumentaci na výběr zpraco-
vatele projektové dokumentace na změnu vytápění objektu zá-
kladní školy čp. 313 (nad poštou). 

– Rada města rozhodla o zahájení jednání s Královéhradeckým 
krajem o možnosti převodu pozemků v ulici na Olivě za účelem 
vybudování chodníku.

– Rada města schválila partnerství Základní školy Opočno s ně-
kterými školami v Hradci Králové za účelem realizace společ-
ných projektů.

– Rada města rozhodla zadat zpracování projektové dokumenta-
ce na akci Cyklostezka Čánka – Opočno.

z jednání zastupitelstva —

– Zastupitelstvo města schválilo zprávu nezávislého auditora 
o výsledku přezkoumání hospodaření města za rok 2013. Při 
této kontrole nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky. Zastu-
pitelstvo projednalo a schválilo závěrečný účet města za rok 
2013 a vyjádřilo souhlas s celoročním hospodařením města, 
a to bez výhrad. 

– Zastupitelstvo města rozhodlo přijmout na základě smlouvy 
o bezúplatném převodu pozemku od ČR – Státního pozemko-
vého úřadu do svého vlastnictví pozemek parc. č. 1539/1 (po-
zemek na Švamberku, který je územním plánem určen k zasta-
vění pro bytovou výstavbu).

– Zastupitelstvo města schválilo návrh smlouvy na poskytnutí 
fi nančních prostředků Základní škole Opočno ve výši 45.800 Kč 
na plat školního psychologa na období září – prosinec 2014.

– Zastupitelstvo města schválilo příspěvek ve výši 132.300 Kč 
na opravu koupaliště pro Technické služby města Opočna, s.r.o.

– Zastupitelstvo města schválilo zvýšení příspěvku na provoz 
Mateřské škole Opočno v roce 2014 o 300.000 Kč. Finance bu-
dou využity na vybavení nové třídy.

– Zastupitelstvo města schválilo poskytnutí návratné fi nanční vý-
pomoci hokejovému klubu HC Opočno, o.s. ve výši 167.000 Kč 
na úhradu nutných výdajů spojených s rekonstrukcí chladicího 
systému zimního stadionu. 

– Zastupitelstvo města rozhodlo přijmout dar od Královéhra-
deckého kraje, a to část areálu bývalé nemocnice v Opočně.

– Zastupitelstvo města rozhodlo jmenovat pana starostu Štěpá-
na Jelínka zástupcem města Opočna v MAS Pohoda venkova. 

 s p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Ladislav Hrnčíř 27. 6. 1934
Bohumil Hvězda 17. 7. 1924
Jiří Flousek 19. 7. 1931
Stanislav Bažant 6. 8. 1927
Blanka Skalická 13. 8. 1926
Eva Jelenová 14. 8. 1929
Marta Moravcová 16. 8. 1927
Marie Malá 16. 8. 1934
Marie Kňourková 17. 8. 1927
Marta Koblasová 18. 8. 1926
Marie Stodolová 20. 8. 1933
Eliška Střihavková 23. 8. 1930
Ludmila Kaněrová 25. 8. 1927
Jaroslav Mužík 29. 8. 1926
Eva Cvejnová 30. 8. 1934

Děkuji za projevenou soustrast a květinové dary při roz-
loučení s paní Martou Klikovou. 
 Svatava Vostřezová s celou rodinou 
 a ostatními příbuznými

Touto cestou bychom chtěli poděkovat panu Ing. Jarosla-
vu Pultarovi, který nás v sobotu 9. srpna oddával v Mari-
ánském kostelíku v Opočně. Svým osobitým přístupem 
a srdečným proslovem nám vytvořil z obřadu nejkrásnější 
okamžik našeho života. Z celého srdce moc děkujeme.  
 Novomanželé Renata a Jan Kubecovi
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inzerce
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Hugh Ambrose: Pacifi k: peklo za oceánem
 Válečná fakta – autobiografi cké vzpomínky.

– Stephanie Calmanová: Jak (ne)zabít vlastní matku
 Humorný román.

– Nelson DeMille: Noční pád. Detektivka.
– Tess Gerritsenová: Gravitace. Detektivka.
– Louise L. Hay: Miluj své srdce. Psychologie – esoterika.
– Jarmila Mandžuková: Dotek léčí tělo, úsměv duši
 Kniha o možnostech léčivé energie.

– Jan Rychlík – Vladimir Penčev: Od minulosti k dnešku
 Dějiny českých zemí.

– Joe Simpson: Setkání se smrtí. Skutečný příběh.
– Taylor Stevensová: Loutka. Thriller.
– František Šesták: Z Čech až na konec světa. Cestopis.
– Chris Tvedt: Prach jsi a v prach se obrátíš. Krimi román.
– Eva Urbaníková: Stalo se mi všechno. Román.
– Magda Váňová: Sestra a sestřička. Román.

Oddělení pro děti
– Lenka Zemanová: Madlenka a brejličky. Pro nejmenší.
– Stanislava Reschová: Veselá kopa pohádek. 
 Pohádky s velkými písmeny.

– Daniela Krolupperová: Zákeřné keře. 
 Pohádky s nádechem přírodopisu.

– Zuzana Pospíšilová: Velký případ školního detektiva. 
 První čtení.

– Jim Benton: Můj milý deníčku 5. Pro dívky.
– Jo Nesbo: Doktor Proktor a konec světa. Možná...
 Humorné fantasy.

– Thomas Brezina: Oživlá mumie. Dobrodružný příběh.
– Miloš Kratochvíl: Prázdniny blbce číslo 13. Ze života dětí.
– Caroline Carlson: Téměř ctihodná liga pirátů
 Napínavý příběh nejen pro dívky.

– Stephan Pastis: Timmy Nezdárek – Koukej, co si provedl
 Detektivní příběh.

 Naučná literatura pro děti:
– Gary L. Fisher: Jak přežít s poruchami učení
– Andrea Popprová: Kutikulín
– Jocelyne Robert: Nenech si to líbit!
– Petr Ráček: Nové hry do klubovny

Kompletní přehled všech nových knih naleznete na našich 
nových webových stránkách knihovna.opocno.cz (bez 
www), On-line katalog, Seznamy a novinky.  (ms)

ZVEME VÁS NA CESTOPISNOU PŘEDNÁŠKU 
OPOČENSKÉHO RODÁKA JOSEPHA F. 
VEDLICHA O CESTĚ PO KAMBODŽI

Městská knihovna si vás dovoluje pozvat na cestopisnou před-
nášku opočenského rodáka Josepha F. Vedlicha KAMBODŽA – 
CHRÁMY V ANGKORU A DALŠÍ ZAJÍMAVOSTI.
 Přednáška se uskuteční v úterý 16. září 2014 od 17 hodin v pro-
storách knihovny. Vstup zdarma. Těšíme se na vaši návštěvu!

DO KNIHOVNY ZA VÝTVARNEM

V prostorách městské knihovny mohou návštěvníci zhlédnout 
hned dvě VÝSTAVY VÝTVARNÝCH PRACÍ ŽÁKŮ I ABSOL-
VENTŮ ZUŠ OPOČNO. První výstava je dlouhodobá a k vidění 
jsou obrazy absolventů inspirované Františkem Kupkou. Druhá 
výstava zahrnuje práce současných žáků umělecké školy. Tato 
výstava se bude průběžně obměňovat, o čemž budeme vždy infor-
movat. 
 Rádi bychom tímto poděkovali paní učitelce Panenkové i jejím 
žákům za to, že díky jejich píli a ochotě interiér naší knihovny zdo-
bí tato krásná výtvarná díla.  (ms)

K N I H A  P R O  T E N T O  M Ě S Í C :
V A Ř Í M E  P O D L E  H E R B Á Ř E 

S  K A T E Ř I N O U  W I N T E R O V O U 
A  L I N D O U  R Y B O V O U

200 receptů a rad pro zdraví a inspiraci
Moudrost našich babiček se vrací. Tato 
kniha vám nabídne nepřeberné množství 
rad, receptů a tipů, jak pracovat s bylin-
kami a jak je co nejlépe využít pro zdraví. 
Generacemi ověřené recepty zvládne ka-
ždý – většina surovin roste na zahrádce 
nebo v přírodě, bylinky jsou srozumitel-
ně popsány a doplňkové ingredience dob-
ře vysvětleny. Autorky vám ukážou, jak 

vařit zdravě, ale zároveň jíst chutně, bez zbytečné chemie, zkrátka 
tak, jak se to dělávalo kdysi. Podle návodů z Herbáře si zvládnete 
jednoduše vyrobit léčivé a imunitu posilující přípravky i přírodní 
kosmetiku. Propojení zdravého životního stylu a lidových moud-
er ocení všichni, kteří chtějí dát své rodině to nejlepší, co příroda 
nabízí.  Nakladatelská anotace

ZÁŘIJOVÉ AKCE NA DĚTSKÉM ODDĚLENÍ

Výstavka: Roald Dahl. Soutěž: Aktovka. 
Tvořivá dílna: Dráčci z papíru

(probíhá v půjčovní dobu – pondělí a středa 12–16.30)

asopis zaměřuje na téma dětského čtenářství. (ms)z  o p o č e n s k ý c h  š k o l  —

TÁ B O R  V  P O L S K U  J I Ž  P O Č T V R T É . 
T E N T O K R ÁT  P Ř Í M O  U  M O Ř E

Již devět let trvá spolupráce škol v českém Opočně a polském Opoczne. Za 
tuto dobu se uskutečnilo mnoho setkání. Výměnné pobyty na táborech 
proběhly již čtyřikrát, tzn. čtyřikrát byli polští žáci na táboře opočenských 
skautů v Maršovském údolí u Police nad Metují a čtyřikrát naše děti na tá-
boře v Polsku. 
 O letošních prázdninách 19 českých a 30 polských dětí prožilo 11 tábo-
rových dní přímo na pobřeží Baltského moře ve středisku Dąbki. Ze zápisů 
dětí vyplývá, že si pobyt užily: 
 „Rána proležená na pláži, opalování a volejbal. Moře bylo studené, ale 
každý si smočil alespoň nohy. Zmrzlina, která je větší než velká a opravdu 
dobrá. Hráli jsme si s hračkami v parku Leonarda da Vinci. Český den jsme 
strávili jako porotci a hodnotili výkony polských dětí, které např. stavěly 
stavby z písku. Některé večery proběhly v romantickém duchu na pláži při 
západu slunce. Jiné večery se tancovalo na diskotékách. Nechyběl ani tábo-
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rák, u kterého se zpívalo, hrálo na kytaru a opékaly klobásy. Podívali jsme 
se na maják, do vojenského muzea a projeli se na lodi Santa Monika. V noci 
pozorovali hvězdy. Takový byl tábor v Polsku.“
 „Jídlo bylo dobré, ale i zvláštní, např. těstoviny s jahodami překvapily 
každého. Všichni jsme si to tu užívali, ale domov je domov.“
 „Na každý den byl jiný program. Byli jsme na různých výletech. Prv-
ní výlet byl do zábavného parku Leonarda da Vinciho. Park byl vytvořen 
z přírodních materiálů. Zde byly hračky, které vymyslel Leonardo da Vinci. 
Druhý výlet byl do města Kolobrzeg. Tady jsme navštívili vojensko-námoř-
ní muzeum, výstavu minerálů, vylezli na maják a plavili se lodí. Třetí výlet 
byl do aquaparku Darłowo. Když nebyl žádný výlet, museli jsme využít 
moře, proto jsme tady byli. Moře nám nejdříve připadalo studené, ale další 
dny už teplejší. Byl to dobrodružný a super týden.“
 Nutno doplnit, že tábor by se nemohl uskutečnit bez fi nanční podpory 
Královéhradeckého kraje, města Opočna a polského Opoczna. Z dotačních 
programů Královéhradeckého kraje získala ZŠ Opočno 15.000 Kč, od 
svého zřizovatele města Opočna 25.000 Kč, polské Opoczno hradilo všem 
českým i polským dětem ubytování, stravu, veškeré vstupné a dopravu na 
výletech, Sdružení rodičů a přátel ZŠ Opočno vypomohlo částkou 1.757 Kč. 
Každý český účastník zaplatil za tábor 2.500 Kč, z čehož se částečně hradi-
la doprava a pojištění dětí. Zvláště doprava do 632 km vzdáleného letoviska 
byla velmi drahá. 

 Děkujeme všem, kteří našim dětem umožnili strávit část prázdnin na 
mezinárodním táboře, poznat jinou kulturu, jinou zemi a také aktivní způ-
sob trávení volného času (v táboře nebylo možno se připojit na internet). 
Odměnou mohou být slova dětí, že by na táboře zůstaly ještě další týden, 
a jejich dotazy, kdy zase bude příští tábor. Tak zase za dva roky na táboře 
v Polsku.  Jana Hrnčířová

n o v i n k y  z e  z á m k u  —

PŘ E DNÁ Š K A  O  V Ý VO J I  O P O Č E N S K É H O 
Z Á M KU  (CH YS TANÁ  TA MTÉ Ž )

„Vilém Trčka z Lípy nechal mezi lety 1560 a 1567 na místě nevlídné-
ho gotického hradu vystavět renesanční zámek již v podstatě dneš-
ní dispozice.“ Velmi dobře si pamatuji tuto větu, kterou jsem před 

„iks lety“ jako začínající průvodce popisoval návštěvníkům vznik 
našeho zámku. Průvodcovský text z roku 1983, ze kterého jsem 
tehdy čerpal, zmizel v příslovečném propadlišti dějin a pomyslný 
prach sedl i na řadu jeho pasáží. Co na teorii o přímočarém přero-
du Opočna z gotického do čistě renesančního hávu říkají nejnověj-
ší poznatky? Víte například, drazí Opočenští, že celé jižní křídlo 
zámku, ač s typickými renesančními arkádami, je zřejmě až ba-
rokní novostavbou? A tušíte, co na jeho místě mohlo stát do konce 
17. století? Je hladomorna jedinou věží, kterou kdy zámek měl?

Právě otázky historie zástavby na ostrohu nad Zlatým potokem 
budou předmětem populárně-naučné přednášky s příznačným 
názvem Proměny Opočna od středověku do současnosti předsta-
ví člověk více než povolaný, totiž Ing. Jiří Slavík, vedoucí oddělení 
evidence a dokumentace josefovského Územního odborného pra-
coviště Národního památkového ústavu. Tímto všechny zájemce 
o architekturu, historii či Opočno jako takové srdečně zveme. Na 
sobotu 13. září od 17 hodin. 
 Za NPÚ, správu NKP Státního zámku Opočno
 Milan Junek, pracovník vztahů k veřejnosti

Vodní bitva. foto: archiv školy

Hlavní nádvoří opočenského zámku bývalo uzavřeno spojovacím 
traktem umožňujícím zřejmě přechod mezi severním a jižním 
křídlem. Alespoň podle jednoho z mála dochovaných historic-
kých vyobrazení objektu. (Výřez z obrazu ze sbírek zámku na-
malovaného před rokem 1712.)

Restaurace Slunný Dvůr přijme na plný úvazek 
KUCHAŘE s praxí. 

Výborné platové podmínky. Přespání možné dohodou. 
Nástup možný ihned.

Tel: 608969795, email: info@slunnydvur.com

Prodám Družstevní byt 3+1 v Opočně
Byt má rozlohu 70 m2, nachází se v 1. podlaží zděného domu 
v klidné okrajové části města. Nová plastová okna, 2 sklepy, 

malý balkon, společné prostory. Byt je zachovalý a udržovaný.
Cena 800.000 Kč. Pouze přímému zájemci, RK prosím nevolat.

Tel.: 604 900 925

inzerce
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inzerce
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o b r a z o v é  k a l e n d á r i u m  —

Srpnové kalendárium by určitě připomnělo úmrtí Františka 
Aloise Skuherského, zakladatele opočenské nemocnice, který 
zemřel 12. srpna 1864. V srpnu však Opočenské noviny nevy-
šly. Přesto by nemělo být 150. výročí jeho úmrtí opomenuto. 
 Máme zářijové kalendárium. Vraťme se tedy spolu s kroni-
kářem do září 1884, kdy byla odhalena pamětní deska Skuher-
ského na budově nemocnice: 
 Dne 21. září odělo se město Opočen ve sváteční háv, aby osla-
vilo památku padesátiletého trvání všeobecné nemocnice Ru-
dolfovy odhalením pamětní desky zakladatele nemocnice med. 
a chir. Fr. A. Skuherského. Na tisíce lidu se v ten den na Opočen 
dostavilo. Po slavnostní mši ubíral se z Malého náměstí k budo-
vě nemocniční průvod v tomto pořádku: Sokol – Banderium (1. 
část) – Spolky živnostenské – Hudba – Hasiči – Žactvo – Učitelé 
a zpěváci – Mlada – Hudba – Vysloužilci – Divadelní ochotníci 

– Spolek „Národního Domu“ – Utilitas – Okresní zastupitelstvo 
– Obecní zastupitelstva z venkova – Úřednictvo státní a knížecí 
– Duchovenstvo – Zastupitelstvo města Opočna – Příbuzní osla-
vencovi – Hudba – Zedníci a tesaři – Banderium (2. část) – Lid 
vůbec…
 Životu Skuherského už jsme se věnovali v Opočenských no-
vinách v minulých letech, proto jsem tentokrát převzala z kro-
niky tento text. Průvod, který si díky kronikáři můžeme živě 
představit, se konal dvacet let po smrti Františka Aloise Sku-
herského, kdy vzpomínky na něho byly ještě živé. Na tisíce lidu 
se v ten den na Opočen dostavilo… To podle mě nebyla pouze 
úcta, ale také vřelá láska projevená člověku, který si ji zasloužil 

jako málokdo. Tak vyznívá i závěr zápisu: …Za hřímavého vo-
lání „slávy“ spadla rouška s pamětní desky zasazené na počest 
šlechetného lidumila nad portálem nemocnice.

Snímek ukazuje nemocnici, jejíž stavba byla dokončena v roce 
1864 (předtím se léčilo v pronajatých místnostech malého 
domku v sousedství, který dnes už nestojí). 
 Kronika 1864:
 …Sotva však práce stavební na budově nemocniční přestaly, 
ohlásil kvílící zvonek, že zakladatel nemocnice, med. a chir. dr. 
Frant. Al. Skuherský přestal žíti. Zemřel o půl noci dne 12. srp-
na 1864.  Za letopiseckou komisi dm

inzerce

Petr
Sadovský

Rychnovn/ Kněžnou

10. - 11. 
října

2014

VOLBY 
DO SENÁTU

Líbí se Vám 
naše změny? 

Prostě nás v nich 
nechte pokračovat.

SN inzerát.indd   1 27.8.2014   9:07:35

Z archivu letopisecké komise.
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  p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Vítáme z letních dovolených nejen naše stálé soutěžící, ale 
i všechny čtenáře Opočenských novin. Než se vrhneme do 
dalšího soutěžení, dovolte malé ohlédnutí – ryze číselné, pro-
tože si vedeme přesný přehled. V tomto roce vyšlo 8 otázek, 8 
správných odpovědí mají na svém kontě 2 čtenáři. Na každou 
otázku přišlo v průměru 9 správných odpovědí, nejvíce jich 
bylo 19, nejméně 4. Celkem se zatím soutěžení zúčastnilo 39 
čtenářů. Takže doufáme, že přijde někdo nový, abychom to do-
táhli na čtyřicítku. 
 Dnešní soutěžní otázku jsme vybrali tak, aby přechod z do-
volených do městské zástavby nebyl tak náhlý. Snímek sice 
není barevný, ale kdyby byl, určitě by převládala zelená barva, 
kterou je dům obklopen téměř ze všech stran. Pokud někdo 
napíše správně číslo popisné domu, má správnou odpověď 

„v kapse“. Ale i ten, kdo číslo nezná, má šanci uspět, pokud 
správně popíše místo, kde by dům hledal. 

 Výherce dnešní soutěžní otázky čeká jedna vstupenka na 
divadlo se slibným názvem SBOROVNA, které bude v KND 
uvedeno v úterý 23. září. Na vaše odpovědi se těšíme do příští 
uzávěrky. Můžete je posílat e-mailem na adresu info@zusopo-
cno.cz nebo smskou na tel. číslo 739 145 521. 
 Za letopiseckou komisi dm

DOKUMENT O FRANTIŠKU DUŠKOVI

V letopisecké komisi máme rozsáhlý archiv, a pokud se na nás 
kdokoliv obrátí s dotazem či prosbou o pomoc, má vždy dveře 
otevřené. Naše odpověď na otázku co za to, je vždy stejná. „Nic, 
ale když doma najdete staré fotografi e, pohlednice či jakékoliv 
dokumenty týkající se Opočna, přineste nám je k ofocení.“ 
 Ochotně jsme poskytli i materiály pro zpracování doku-
mentárního fi lmu o historii továrny Františka Duška, založe-
né v Opočně v roce 1904, o které nás požádal vnuk Zdeněk 
Dušek s manželkou. Naše pomoc byla minimální, o to víc nás 
překvapila nabídka, že by fi lm mohl být v KND promítnut 
pro veřejnost. Snad ani nemusíme psát, jak rádi jsme ji přijali. 
 Termín zatím vypadá na čtvrtek 2. října, jistotu však bu-
deme mít v příštích Opočenských novinách, kdy vyjde nejen 
pozvánka, ale i něco o fi lmu samotném. Zatím se aspoň po-
dívejme, co nám o začátku kdysi slavné Duškovy továrny na-
psal opočenský kronikář. Není toho mnoho: 
 Na sklonku roku 1904 zahájil činnost na Opočně nový prů-
myslový závod, totiž puškařská dílna Františka Duška, která 
později skladem šicích strojův a velocipédův rozšířena byla.

Trochu sdílnější je „galerie osobností“ v KND: František Dušek 
(1877 – 1959) byl vyučeným puškařem, v Opočně si zřídil dílnu 
na zbraně, jízdní kola a šicí stroje. S koly vlastní značky „Bo-
héma“ byl úspěšný po celé habsburské monarchii. Pustil se i do 
výroby zbraní – fl obertkových, předovkových a vzduchových 
pistolí a dalších, především loveckých pušek. Za 2. světové vál-
ky zaměstnával až 300 lidí – některé jen pro to, aby je uchránil 
před totálním nasazením; rodinám zatčených vyplácel plnou 
mzdu. V roce 1948 byla fi rma znárodněna, rodina zbavena 
veškerého majetku a František Dušek dožil v Olešnici v Orlic-
kých horách v úplné bídě. Za letopiseckou komisi dm

OPOČENSKÉ PROMĚNY V JITŘENCE

Už po třetí se v naší opočenské Jitřence uskutečnilo promí-
tání a vyprávění o domech na opočenském náměstí. Jednalo 
se o období začátku dvacátého století. Prostřednictvím paní 
Dany Markové z letopisecké komise a Pavla Anděla jsme tento-
krát zhlédli fotografi e několika domů v levé části Kupkova ná-
městí a vyslechli zajímavosti o jejich historii. Seznámili jsme 
se nejen s majiteli a nájemníky domů, ale i s živnostmi, které 
v nich provozovali. 

 Zajímavé vyprávění doplnili posluchači-pamětníci z řad 
veřejnosti a i z řad našich opočenských klientů. Posluchači 
doplnili některá jména osob na dobových fotografi ích. Hodin-
ka promítání utekla velmi rychle a ani se nechtělo končit. Pro 
naše klienty je to velký přínos, vždyť vzpomínky zabírají vel-
kou část života člověka. A kdo se rád nepodívá na to, jak to bylo 
za jeho mladých let, a tím si připomene všechny pěkné chvilky, 
které prožil. Moc děkuji paní Daně Markové a jejím kolegům, 
kteří se ve svém volném čase podělí o své poznatky z historie 
Opočna a našim klientům umožní pěkné vzpomínání.
 Bc. Jana Čepelková, sociální pracovnice domova

novinky z íčka —

S T A V T E  S E  U  N Á S  P R O  K N Í Ž K U

Chcete si zkrátit čekání na autobus, zajít si něco přečíst do par-
ku, nebo doplnit vaši knihovnu? Ve spolupráci s opočenskou 
knihovnou jsme pro vás v informačním centru připravili pro-
dej vyřazených knih z  jejích fondů. Jednotná cena knížek je tři 
koruny. Prodej probíhá v otevírací době informačního centra 
od pondělí do pátku od 8 do 17 hodin a v sobotu a neděli od 9 
do 16. Tak se stavte! (dš)

Při promítání v Jitřence vždy dojde i na autentické vzpomínky 
opočenských pamětníků. foto: Jana Čepelková

 Z archivu letopisecké komise.
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 o opočenských stromech —

Z E L E N Á  D O M I N A N T A  M Ě S T A

Po krátké odmlce se opět vrací náš seriál o stromech. Do tohoto dílu jsem si 
vybrala dřevinu, kterou obdivuje spousta turistů i místních a která je obestře-
na jednou věčnou otázkou. Co je to vlastně za strom? Pokud pořádně nastra-
žíte uši a zaposloucháte se do debaty kolemjdoucích, nejčastěji se dozvíte, že 
se jedná o jasan nebo dokonce akát. Ale odborník či zvídavý člověk vědí, že 
před zámkem stojí ořešák černý (Juglans nigra). Ten náš opočenský ořešák, 
jedna ze zelených dominant města. Troufl a bych si říci i nejhezčí ořešák černý 
v České republice. Avšak při prohledávání odborných webových stránek jsem 
narazila na informaci, že nejmohutnější ořešák černý se nachází v areálu 
zámku Kvasice, tamní strom je obrovský, avšak jeho život se blíží ke konci. 
 Ořešák černý pochází z území Severní Ameriky a do Evropy byl introduko-
ván v 17. století, na našem území se objevil až začátkem devatenáctého století, 
kdy byl vysazován pouze v zámeckých parcích a tuto výsadu si ponechal až 
do současných dní. Jedná se o dřevinu dorůstající v našich podmínkách až 
30 metrů, s korunou široce rozkladitou. Listy složenými, lichozpeřenými 
a jednotlivými lístky zašpičatělými. Kvete v květnu až červnu. Plod je až pět 
centimetrů veliký, kulovitý a při dozrání mění barvu ze zelené na černou. 
Skořápka, která se skrývá pod slupkou, je velice tvrdá. Ořech je výživný 
a chutný, avšak ze skořápky špatně vyjmutelný. Díky této negativní vlastnosti 
skořápky z ní mohou vznikat velmi pěkná řezbářská dílka, dokonce i vánoční 
ozdoby. Další velmi ceněnou vlastností tohoto stromu je pevné a těžké dřevo 
s tmavohnědým až nafi alovělým jádrem, které je hojně využívané v nábyt-
kářství. V Severní Americe je ořešák černý právě pro dřevo velmi ceněnou 
lesnickou dřevinou. V cizině je také velmi ceněn pro své léčivé účinky. Ze zele-
ných slupek plodu se vyrábí tinktura, která patří v současné době k nejlepším 
prostředkům určených k detoxikaci střevního traktu a očistě organismu od 
parazitů.

 Opočenský ořešák hrdě stojící na prvním nádvoří zámku byl podle docho-
vaných informací vysazen v roce 1820, spolu s prvními smělými plány reali-
zace parku. Dorůstá výšky 22 metrů a jeho obvod dosahuje ve výšce 1,3 met-
rů úctyhodných 350 centimetrů. Avšak nic netrvá věčně, velikán zámeckého 
nádvoří již nyní vykazuje známky stárnutí, proto byl také v rámci milénia 
vysazen mladý jedinec, který snad jednou nahradí místo stávajícího stromu. 
 Než se tak stane, bylo by velmi dobré sehnat peníze na ošetření tohoto 
mohutného velikána, abychom mohli jeho mohutnost obdivovat o něco déle 
a hlavně bezpečně. Proto mne velice potěšilo, když jsem se dozvěděla, že děti 
z předprázdninové 3. třídy pod vedením Mgr. Martiny Svatoňové navrhly 
ořešák do ankety strom roku 2014. V ní měly za úkol uvést základní údaje 
o dřevině, napsat příběh, pravdivý či smyšlený, dodat fotografi e a navrhnout, 
jak by naložily s případnou výhrou. Bohužel se nepodařilo dostat se mezi no-
minované stromy, což nás všechny samozřejmě velice mrzí. Přesto bych byla 
velice ráda, abyste i vy čtenáři mohli nahlédnout do kvalitně odvedené prá-
ce žáků základní školy. Jejich představení opočenského ořešáku otiskneme 
v příštím vydání. (rt)

k a l e n d á ř  a k c í  —

do 28. 9. 
výstavní síň 
Františka Kupky
Otevřeno út–ne 
9–12 a 13–16 h.

KUPKA – OPOČNO – PUTEAUX
Výstava originálů Františka Kupky ze 
sbírek francouzského Puteaux. V České 
republice dosud nevystavovaná díla. 

do 28. 9. 
v čp. 2 na Trčkově 
náměstí
Otevřeno út–ne 
9–12 a 13–16 h.

NA VLNĚ DOBRODRUŽSTVÍ
Výstava obrazů Zdeňka Buriana. Ilus-
trace dobrodružných knih Jacka Lon-
dona a Enriqua Stanka Vráze. Pořádá 
město Opočno a Retro gallery s.r.o. 

So 6. 9. od 19.00 
v KND

PEKLO V HOTELU WESTMINSTER
Bláznivá komedie anglického autora 
Raye Cooneye. Divadelní představení 
Divadla Meziměstí. Vstupné 90 Kč.

Pá 12. 9. od 19.00 
v Mariánském 
kostelíku

BARDOLINO
P. Fischer – housle, M. Koláčková – 
violoncello, C. Caller – perkuse. 
Tradicionály z oblasti romské (pře-
vážně rumunské), židovské a původní 
skladby inspirované touto oblastí. 
Pořádá Opočenská beseda. 

So 13. 9. od 19.00 
v KND

POZOR ZMĚNA
TERMÍNU!

ZAHÁJENÍ TANEČNÍCH KURZŮ 
PRO ZAČÁTEČNÍKY
4. října prodloužená, 1. listopadu pro-
dloužená, 8. listopadu zahradní párty, 
15. listopadu nácvičná, 22. listopadu 
věneček. Pořádá město Opočno.

So 13. 9. od 10.00
 na Kupkově 
náměstí
(před budovou 
městského úřadu)

PODORLICKÁ LIGA 
V POŽÁRNÍM ÚTOKU
SDH Opočno zve na soutěž v požárním 
útoku v kategorii mužů o Pohár města 
Opočna a v kategorii žen Memoriál 
Pavly Fabiánové. 

So 13. 9. od 17.00
na zámku Opočno

O STAVEBNĚ-HISTORICKÉM 
VÝVOJI AREÁLU OPOČENSKÉHO 
ZÁMKU
Přednáška Ing. Jiřího Slavíka z josefov-
ského pracoviště NPÚ.

Pá 19. 9. od 19.00 
v kostele 
Nejsvětější Trojice

MARC–ANTOINE CHARPENTIER 
(1643–1704) – MISSA ASSUMPTA 
EST MARIA
Liturgické provedení barokní mše věno-
vané Františku Kupkovi.

So 20. 9. 
od 9.00 do 11.30 
ve školní jídelně 
ZŠ Opočno

BURZA DĚTSKÉHO OBLEČENÍ 
A SPORTOVNÍCH POTŘEB – 
období PODZIM–ZIMA
Pořádá Rodinné centrum Sluníčko.

So 20. 9. 
od 13.00 do 16.00
budova čp. 2 
na Trčkově náměstí

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ V ČP. 2 
Přijďte si prohlédnout budovu čp. 2 na 
Trčkově náměstí od sklepa až po půdu. 
Zámecká vinárna, hotel, bývalý soud... 
Od 16 hodin beseda s Prof. Ing. arch. 
Ladislavem Lábusem, autorem projektu 
rekonstrukce objektu v bývalé vinárně.

Út 23. 9. od 19.00 
v KND

SBOROVNA
Česká komedie v provedení pražského 
Divadla Pavla Trávníčka. Vstupné: 250 Kč.

Nepřehlédnutelná dominanta I. zámeckého nádvoří.  foto: rt
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 z  k u l t u r y   —

K O N C E R T  P R O  J O S E F A  K O VÁ Ř Í Č K A

„ROK ČESKÉ HUDBY. HOUSLOVÝ A KLAVÍRNÍ RECI-
TÁL“. Takový byl text, který jako první upoutal na programech 
koncertu konaného v pátek 1. srpna v Mariánském kostelíku. 
Poněkud menším písmem byli uvedeni protagonisté večera a 
nejmenším tato nenápadná věta: …k nedožitým devadesátým 
narozeninám Josefa Kováříčka, učitele hudby a dlouholetého 
varhaníka na Opočně. 
 JAKMILE ZAZNĚLY PRVNÍ TÓNY KONCERTU, „ROZ-
MĚRY“ SE ZMĚNILY.  Hlavními se stali skladatelé a jejich díla, 
protože program snad nemohl být sestaven lépe. B. Smetana, 
A. Dvořák, O. F. Korte, závěr patřil návratu ke Smetanovi. Kruh 
ucelený nejen jmény, ale také charakterem skladeb. Celistvost 
recitálu byla dokonalá. 
 JAKMILE ZAZNĚLY PRVNÍ TÓNY KONCERTU, „ROZ-
MĚRY“ SE ZMĚNILY.  
 Ke slovu se dostali interpreti. Skutečně ke slovu, protože uve-
dení skladatelé díky jim promluvili. Jako když hudebník naslou-
chá skladatelovi a snaží se jeho poselství tlumočit posluchači, 
taková hudba zněla 1. srpna v Mariánském kostelíku díky hous-
listce Kristýně Kováříčkové a klavíristovi Pavlu Zemenovi.
 Publikum porozumělo. Porozumělo, a vytleskalo si přída-
vek. Ani ten nemohl být zvolen lépe, naprosto odpovídal nála-
dě okamžiku. Josef Suk – Radúz a Mahulena. Ústřední motiv 
z Radúze a Mahuleny není jen o lásce. Je v něm slyšet smutek, 
ale i naděje, konec, ale i zrození. Nádherná věc, kterou se „kruh“ 
recitálu uzavřel v posledním rozměru. To když si uvědomíme, 
že Kristýna Kováříčková je vnučkou Josefa Kováříčka, učitele 
hudby a dlouholetého varhaníka na Opočně, jehož nedožitých 
devadesátých narozenin bylo vzpomenuto tím nejkrásnějším 
způsobem. Děkujeme. Za ZUŠ D. Marková

M A R I Á N S K Ý  K O S T E L Í K  Z B O Ř E N

A to téměř doslova. Koncert Stamicova kvarteta si přišlo po-
slechnout mnoho nejen místních milovníků klasické hudby, 
kteří zcela zaplnili kostelík, a také na další koncert Opočenské 
besedy v obrazárně zámku se sjížděli lidé z širokého okolí, aby si 
mohli poslechnout tentokrát Smetanovo trio. Byly to koncerty 
plné nádherných skladeb v provedení světoznámých umělců.
 S těmito krásnými pátečními hudebními večery se však již 
tento rok pomalu loučíme. Cyklus koncertů vážné hudby, který 
pro nás Opočenská beseda letos připravila, zakončí hudební vy-
stoupení netradičního seskupení Bardolino. Avšak ještě v pro-
sinci se můžeme těšit na dva koncerty. Uskuteční se již tradiční 
Muzicírování pod Bašteckou branou a koncert rychnovského 
sboru s orchestrem Missa Pastoralis.

Bardolino – hudba napříč žánry
Skupinu Bardolino tvoří tři multižánroví instrumentalisté – hous-
lista Pavel Fischer, violoncellistka Margit Klepáčová a perkusio-
nista Camilo Caller. Houslista Petr Fischer je spoluzakladatelem 
Škampova kvarteta a také vítězem mezinárodní soutěže v interpre-
taci komorní hudby v italském Trapani. Perkusista Camilo Caller 
je známý především z české folkové skupiny KOA, dříve hrával 
v kapelách Šum svistu a Laura a její tygři a spolupracoval napří-
klad s Lenkou Filipovou, Čechomorem nebo Českou fi lharmonií. 
A konečně violoncellistka Margit Klepáčová je mimo jiné bývalou 

členkou ženského smyčcového kvarteta Vítězslavy Kaprálové.
 Členové Bardolina se inspirují především moravskou a rom-
skou lidovou hudbou, ale zároveň nezapřou své klasické hudební 
vzdělání. S obrovskou lehkostí překračují hranice různých hu-
debních žánrů, spojují klasickou hudbu s lidovou a výsledkem 
je tak citlivé prolínání klasické hudby folklorními vlivy a jazzem. 
Jejich repertoár tak sahá od folkloru přes vrcholné skladby váž-
né hudby až po autorskou tvorbu členů souboru. Vynikající hru 
na smyčcové nástroje a perkuse (bicí nástroje) doplňuje také 
lidský hlas. 
 Vystoupení tria Bardolino se uskuteční v pátek 12. září od 
19 hodin v Mariánském kostelíku. Zazní původní židovské 
a instrumentální skladby – tzv. Klezmer, exoticky znějící písně 
sefardské. (th)

S TA R T U J E  O P O Č E N S K Ý  D I VA D E L N Í 
P O D Z I M  –  V E  S B O R O V N Ě  Z E M Ě D Ě L S K É 

Š K O LY  S E  B U D O U  D Í T  V Ě C I !

Současná učňovská mládež ze zemědělské školy je sice plná 
vulgarismů, ale ani učitelský sbor není ideální. Ředitel je zko-
rumpovaný fl egmatik a sborovnou vládne cynismus. Žák Pi-
voňka a jeho fi nančně silní rodiče školu téměř rozvrátí.
 Nebojte, řeč není o opočenské škole, ale o divadelním 
představení, které v rámci Divadelního podzimu v Opočně 
zahraje pražské divadlo Pavla Trávníčka. A jaká další přesta-
vení nás čekají? Výběr je opravdu pestrý. Divadelní sezóna 
začne bláznivou anglickou komedií, po které nás čeká opět 
komedie, ale tentokrát česká. Těšit se můžete také na bulvár-
ní francouzskou komedii, český muzikál či ruské drama.
 Divadelní sezónu zahájí bláznivá anglická komedie Raye 
Cooneye PEKLO V HOTELU WESTMINSTER v podání 
divadelního souboru J. K. Tyl Meziměstí. Hra vypráví o tom, 
že i drobná chybička v ubytovacím pořádku může rozpoutat 
v hotelu Westminster doslova peklo a zkomplikovat plánova-
né víkendové zálety člena vlády s jeho sekretářkou. V hotelu 
se totiž také shodou okolností ubytovala jeho manželka.
 Do jiného prostředí nás zavede hra pražského divadla 
Pavla Trávníčka, které přijede do Opočna s českou kome-
dií SBOROVNA. Hra se odehrává ve sborovně učitelského 
sboru zemědělského učiliště. Zde se učitelé snaží zvládnout 
naprosto nezvladatelné žáky, neboť padly všechny morální 
a etické hodnoty.
 O tom, že soužití žen rozdílných temperamentů není jedno-
duché, nás přesvědčí „bulvární“ francouzská komedie Marca 
Camolettiho NA SPRÁVNÉ ADRESE v provedení divadla 
Vamberk. Odkvétající varietní umělkyně Georgette totiž pro-
najímá ve svém pařížském bytě pokoje klavíristce Jeanine, ma-
lířce Jacqueline a o dům se stará služebná Marie-Luisa.
 V rámci divadelního podzimu nebude chybět ani předsta-
vení místního, velmi oblíbeného spolku – Divadla Kodym 
z Opočna. Představí zde svůj nový muzikál, hudební po-
hádku ČERTŮV ŠVAGR o chudém chlapci, kterého vyžene 
macecha z domu a marně se snaží najít práci, až vstoupí do 
služeb k čertovi, který se mu za poctivou práci bohatě odmě-
ní. Texty k pohádce, která poví hodně o tom, jak se žije dnes, 
složil známý herec a textař Miloň Čepelka a je určena pro 
všechny generace.
 Poslední divadelní hra nás zavede do Ruska. Drama A. 
P. Čechova TŘI SESTRY v nastudování divadla Hronov se 
odehrává v domě Prozorovových na ruském maloměstě, kde 
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žijí čtyři mladí lidé, sourozenci Olga, Máša, Irina a Andrej. 
Dům, na začátku prosluněné místo plné květin, dostává bě-
hem představení stále temnější a klaustrofobičtější podobu 
a všichni sourozenci, jeden po druhém, jsou z něj doslova 
vypuzení.

OPOČENSKÝ DIVADELNÍ PODZIM

6. 9. od 19.00 
v KND
Vstupné 90 Kč

PEKLO V HOTELU WESTMINSTER
Bláznivá komedie v podání divadelního 
souboru J. K. Tyla z Meziměstí.

23. 9. od 19.00 
v KND
Vstupné 250 Kč

SBOROVNA 
Česká komedie v nastudování Divadla 
Pavla Trávníčka.

17. 10. 2014 od 
19 hodin v KND
Vstupné 80 Kč

NA SPRÁVNÉ ADRESE 
Francouzská komedie v nastudování 
divadla Vamberk.

24. 10. 2014 od 
19 hodin v KND
Vstupné 90 Kč

ČERTŮV ŠVAGR 
Opočenský divadelní spolek Kodym 
uvede muzikál z pera Miloně Čepelky.

7. 11. 2014 od 19 
hodin v KND
Vstupné 95 Kč

TŘI SESTRY 
Klasické ruské drama v podání divadla 
Hronov.

Vstupenky na jednotlivá představení zakoupíte v předprodeji 
v Informačním centru Opočno.  (th)

P O R C I N K U L E  T R O C H U  J I N A K

Blíží se první srpnová neděle a ve vzduchu je cítit ta sváteční atmosféra. 
Na náměstí si už každá atrakce našla své místo a ulice v centru města 
jsou pečlivě popsány bílými číslicemi pro rozmístění prodejních stánků. 
Ano, už je to opět tady, bude Porcinkule. Jako dítě jsem se vždy nejvíce 
těšila na atrakce, na kterých jsem se vydržela houpat a točit dlouhé hodi-
ny až do doby, kdy mé trávicí ústrojí rozhodlo, že toho bylo dost. Myslím 
si, že většina dětí to tak prožívá a na Porcinkuli se těší právě z tohoto 
důvodu. 
 S postupem času se má pozornost a zájem přesunuly od kolotočů 
a houpaček ke slavnostní atmosféře tohoto svátku. Každý rok se těším 
na ten první srpnový víkend, kdy bude Opočno plné lidí, kteří se budou 
procházet centrem města, na Trčkově náměstí se objeví pódium připra-
vené pro vystoupení hudebních skupin a desítky lavic se zaplní lidmi 
všech generací, kteří si přijdou společně poslechnout koncerty různých 
hudebních žánrů. 
 Letošní Porcinkule byla však ještě o něco obohacena. Byl to zahajovací 
koncert v Mariánském kostelíku. Na koncerty do kostelíku, které již řadu 
let pořádá Opočenská beseda, chodím moc ráda, a proto jsem si nemohla 
nechat ujít ani tento, který připravilo Sdružení pro rozvoj kulturních ak-
tivit ve spolupráci s městem. Program byl pro mne lákavý až neodolatel-
ný, jelikož jsme měli poprvé v historii možnost slyšet v těchto prostorách 
koncertní klavírní křídlo. Houslový a klavírní recitál byl věnován památce 
pana Josefa Kováříčka, učitele hudby, dlouholetého varhaníka a ředitele 
hudební školy v Opočně, k jeho nedožitým devadesátým narozeninám. 
Jednou z účinkujících byla právě vnučka tohoto „našeho“ pana ředitele, 
Kristýna Kováříčková. Další důvod k tomu, abych tu byla. >>

 Jméno Luboš Řehák dnes nemusí být známo ve všech koutech našeho senátního obvodu, a proto mi dovolte, 
abych se Vám touto formou krátce jako kandidát představil.  
 
 Hned po listopadové „revoluci“ jsem se stal zastupitelem malé obce Val na Dobrušsku, kde jsem nyní již 12 let 
starostou. Během tohoto období jsem se postupně stal členem řídících orgánů svazků obcí - DSO Region Orlické 
hory a DSO Region Novoměstsko, ale také před devíti lety i jedním ze zakladatelů a předsedou regionálního spolku 
MAS POHODA venkova. Ten významným způsobem ovlivnil partnerství mezi veřejným, neziskovým a podnikatelským 
sektorem našeho regionu. Díky následné realizaci nejrůznějších projektů se i mé osobní aktivity v oblasti propagace  
mezisektorové spolupráce rozšířily do ostatních regionů. Mé aktivity jsou tedy spojeny s podporou našich regionů, 
tedy našeho společného venkova. 
A proto prosím … VOLTE SKUTEČNÉHO ZÁSTUPCE NAŠICH REGIONŮ!

 KDU-ČSL je tradiční a stabilní politická strana, která má k venkovským regionům nejblíže a řeší i problémy občanů 
na venkově. A proto tvrdím, že i já … HÁJÍM ZÁJMY NAŠICH REGIONŮ! KDU-ČSL prošla zásadní obměnou, názorově 
se otevřela i takovým lidem jako jsem já.
A proto šanci má i … STAROSTA NAŠEHO REGIONU, SENÁTOR NAŠICH REGIONŮ! 

SENÁTOR S MYSLÍ NAPRAVO A SE SRDCEM NALEVO je tu prostě pro Vás! 
Rád bych zdůraznil, že nechci být volen do Senátu Parlamentu ČR za to, co jsem v regionu dokázal, 
ale pro to, co pro regiony a pro Vás jako senátor dokážu!

Luboš Řehák starosta obce Val, předseda a manažer MAS POHODA venkova

Přijďte mě podpořit v senátních volbách

 10. - 11. října 2014.

Váš skutečný zástupce
regionu

www.lubosrehak.cz | najdete mě i na

Luboš
Řehák

 
www.lubosrehak.cz

 
do SENÁTU

inzerce
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 Do Mariánského kostelíku jsem přispěchala chviličku před začátkem 
koncertu. Místa k sezení byla již téměř obsazena, a tak jsem se rozhod-
la využít pro tentokrát prostoru na kúru, odkud je nádherný výhled na 
celý kostelík. Za poslední řadou zaplněných židlí jsem viděla postávat 
dva mladíky ve věku kolem 15 let, kteří s sebou měli dva malé kloučky. 
Mohlo jim být kolem 5 let, zřejmě jejich mladší sourozenci. Trochu mě 
jejich přítomnost překvapila a možná i z tohoto důvodu jsem jim nabídla, 
že mohou jít na kúr se mnou. Měla jsem trochu obavu z toho, že tak malí 
kluci, které bych spíš čekala někde s cukrovou vatou v ruce netrpělivě 
pobíhat kolem autodromu, budou při koncertu vyrušovat, ale skutečnost 
byla zcela jiná. Kluci si spořádaně klekli na židle, protože kdyby seděli, je-
jich malé postavičky by zcela zmizely za vysokým zábradlím. Jejich malé 
ručky byly sepnuté jak při modlitbě a jejich velké oči dychtivě sledovaly 
dění pod námi. 
 Celý koncert byl úžasný. Na klaviatuře koncertního křídla se s neu-
věřitelnou lehkostí pohybovaly ruce sympatického mladého hudebníka 
pana Pavla Zemena a neméně kvalitním účinkujícím byla i slečna Kris-
týna Kováříčková, která nám dopřála poslechu houslí. Oba mladí umělci 
byli velice sympatičtí a bylo až dojemné, jak nádherný zážitek, vzhledem 
k jejich mládí, nám dopřáli. Ale nebylo to jen jejich mládí a jejich doved-
nosti, které mne až dojaly. Můj nevšední a jedinečný zážitek byl umocněn 
i těmi malými posluchači, kteří celý koncert klečeli vedle mě a kteří svým 
nadšeným potleskem dokázali poděkovat účinkujícím.
 Celá Porcinkule byla letos úžasná a určitě si každý mohl najít „to svo-
je“. Pro mě byla ale největším zážitkem právě mladá generace. 
 Mgr. Renáta Černá

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

M A R S E I L L A I S A  –  V Z P O M Í N K A 

Návštěva francouzských hostí v Opočně, uveřejněná v Opo-
čenských novinách č. 8, vyvolala mé vzpomínky na dětská léta.
 Psal se rok 1937. Byl to rok obav a napětí z narůstajícího 
fašismu v Německu. V našem pohraničí stříleli ordneři české 
vojáky a policisty, ale také prosté české občany. Děsivé zprávy 
jsme, my děti, slyšely, doma i ve škole. To vyvolalo v našich dět-
ských dušičkách odpor k zlu, které doba přinášela s fašismem.
 Po vysvětlení obsahu a cíle školní divadelní hry „Sbratření“ 
šel její nácvik jako po „másle“.
 Hra žádala jednotný postoj všech našich smýšlejících čes-
kých lidí proti fašismu a končí Marseillaisou. Ta tu byla jako 
výkřik: „Ne, nejsme sami!“
 Při poslední zkoušce, generálce, bylo slyšet polohlasné va-
rování: „Poslyš, Jaromíre, není to příliš odvážné?“ Učitel Kříž 
však kolegovi Řehákovi odporoval a trval na svém.
 Hra probíhala v přeplněném sále U Kupků v Přepychách bez 
jediného klopýtnutí. Po Marseillaise bylo ticho jako „v hrobě“. 
Pak nastal bouřlivý potlesk a jásot diváků – pochopili, došlo 
jim to a nám dětem také.
 A jak to dopadlo? Učitel Kříž přešel do ilegality a já jsem na-
učené nepřestal zpívat. Na ostatní je tu historie.  
 Josef Chudý , rodák z Opočna

Děkujeme Technickým službám města Opočna za instala-
ci sběrného kontejneru na bio odpad v Jiráskově ulici. Ur-
čitě to není laciná záležitost, ale jistě se vyplatí. Umožní 
to důslednější třídění odpadu a tím získávat nové hodnoty 
z recyklovaného materiálu. Občanům odpadnou rozpaky, 
kam uložit bio odpad, který může ještě dobře posloužit 
a nemusí plnit popelnice. Díky, že už nemáme problém 

„Kam s ním“.  J. Gruntová

Z důvodu zrušení opočenské nemocnice, včetně interního lůž-
kového oddělení, mě v mé komplikované situaci poskytli po-
moc zdravotníci zbylého lůžkového oddělení LDN v Opočně.
 Při několikadenní hospitalizaci jsem měla možnost sle-
dovat každodenní nepřetržitou, velmi zodpovědnou, fy-
zicky i psychicky vyčerpávající práci všech zaměstnanců 
tohoto zařízení pro pacienty – seniory, většinou imobilní.
 S noblesou a obdivuhodnou trpělivostí zpříjemňují 
těmto našim spoluobčanům těžkou životní etapu.
 Chtěla bych tímto ještě jednou poděkovat celému per-
sonálu LDN v Opočně za vzornou péči, kterou při svém 
vytížení věnovali i mně. Helena Fáberová

nebylo až moc slunečné, ale byla jsem ráda, že to ty naše nejmenší nev y š l o  v  t i s k u  —

O P O Č N O  S E  P O  O S M D E S Á T I  L E T E C H 
D O Č K Á  O B C H V A T U .  P O M Ů Ž E 

I  Š K O D O V C E  V  K V A S I N Á C H

Možná už za dva roky se začne stavět obchvat Opočna. Potře-
buje jej město, ale i blízká kvasinská Škodovka, zatím však není 
jasné, zda ho zaplatí stát, anebo dotační program. Kvůli silnici 
už Opočno přišlo o jednoho významného investora.
  Píše se rok 1934. Už dlouho předtím, než se začalo v Evropě 
schylovat k druhé světové válce, se v Opočně mluvilo o tom, že by 
město potřebovalo obchvat. Už tehdy hlavní silnice vedla přes cen-
trum a památkovou zónu a také z té doby existují listiny, ve kterých 
se uvažuje o nové silnici, která by vedla okolo města.
 Nyní, o 80 let později, sice obchvat stále není, ale konečně se zdá, 
že v dohledné době skutečně vznikne. Pokračování plánovaného 
projektu dala zelenou rada Královéhradeckého kraje a zřejmě je 
všechno na dobré cestě, aby se už zhruba za dva roky začalo stavět.

Významný investor odešel do Polska
„Dost k tomu přispělo, že nám kvůli neexistenci vhodné komunika-

ce odešel významný investor,“ řekl starosta Opočna Štěpán Jelínek 
a uvedl jednoho z dodavatelů nedaleké kvasinské Škody Auto, který 
chtěl v opočenské průmyslové zóně postavit továrnu pro 150 lidí.
 Přes centrum by však jezdilo příliš mnoho kamionů, což by po-
rušovalo různé normy třeba o hlučnosti a prašnosti.
 „Firma nakonec bohužel zamířila do Polska,“ sdělil krajský rad-
ní pro investice Josef Dvořák. Přestože má Opočno hotovou prů-
myslovou zónu, bez obchvatu je podle šéfa radnice nevyužitelná.
Právě na takové argumenty kraj slyší. „V současné době jsme vy-
soutěžili nabídku na zpracování projektové dokumentace, která 
upravuje tu původní pro stavební povolení, ale i dokumentaci stav-
by z roku 2007. Navíc musíme aktualizovat mapy a podklady pro 
výkup pozemků. Z důvodu náročnosti bude projekt obchvatu roz-
dělen na dvě etapy. Dokumentace k první etapě by měla být hotova 
v únoru příštího roku, k druhé etapě pak do konce srpna příštího 
roku,“ vyjmenovala postup mluvčí kraje Martina Götzová.

Stavba má stát 350 milionů
Bez obchvatu se rovněž jen velmi těžko rozroste zmíněná Škodov-
ka v Kvasinách. „Předpokladem pro další růst kvasinské zóny je 
především kvalitní dopravní infrastruktura. Proto je právě opo-
čenský obchvat důležitou stavbou,“ pokračovala mluvčí.
 První část obchvatu bude tvořit víc než dvoukilometrový úsek, 
který odvede tranzitní dopravu z Kupkova náměstí. Druhá část 
bude dlouhá jeden a půl kilometru a povede i po mostě přes Zla-
tý potok. Součástí budou také podchod, opěrné zdi, protihlukové 
stěny a chodníky.
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 Stavba by podle původních odhadů mohla stát zhruba 350 mi-
lionů korun, ale až na podzim bude jasné, zda ji stát zafi nancuje 
v rámci rozšiřování průmyslové zóny Kvasiny.
 „Pokud ne, bude kraj usilovat o její výstavbu prostřednictvím 
integrovaného regionálního operačního programu pro období 
2014–2020. Projekt má všechny parametry k tomu, aby do něj 
mohl být zařazen,“ tvrdí radní Dvořák.

Obchvat podporují všechny místní strany
V Opočně plán samozřejmě vítají. „Zatížení je tu enormní, dopra-
va navíc poroste. Budeme hrozně rádi, když to vyjde. Máme platné 
územní rozhodnutí a další splněné požadavky. Po dlouhé době cí-
tím podporu všech stran,“ věří starosta Jelínek.
 Problém sice může nastat s výkupem pozemků, ale starosta to 
chce vzít do svých rukou.
 „Jsme ochotni s lidmi směňovat pozemky a maximálně tomu 
pomoct. Pokud mám správné informace, půjde o zhruba 50 vlast-
níků. Víc než polovina pozemků je však v majetku města, hraběn-
ky a státu. Zbytek je v majetku obyvatel. Klidně ty lidi obejdu sám, 
pokud se na tom dohodneme,“ naznačil.
 Už když do funkce nastoupil, vlastníky pozemků prý oslovil. 

„Někteří se vyjádřili dokonce v tom smyslu, že své pozemky darují. 
Hlavně když to bude. Neobjevil se žádný hlas, že to neprodají, ale 
je pravda, že si dávají různé podmínky,“ uzavírá starosta.
 Ladislav Pošmura (MF Dnes, 18. 8. 2014)

OPOČENSKÝ ŽELEZNIČNÍ PŘEJEZD 
SE KONEČNĚ DOČKAL OPRAVY

Opočno – Po dlouhých deseti letech se řidiči dočkali dlouho požado-
vané opravy „přejezdu hrůzy“ u opočenského nádraží. 
 Místní občané si na přejezd stěžovali již řadu let, jak potvrzuje 
i tajemnice Městského úřadu v Opočně Renáta Černá. „Lidem už 
kvalita železničního přejezdu vadila dlouho. Bohužel byl problém 
s penězi a stále jsme byli na pořadníku železniční správy. Až teď jsme 
se konečně dočkali,“ popisuje.
 Tento strašák tak již od včerejška není pro projíždějící řidiče pro-
blémem. Práce byly totiž za devět dní dokončeny a řidiči si tak koneč-
ně budou moci užívat bezproblémový průjezd přes obávané místo.
 Přejezd ale není to jediné, co se na nádraží v Opočně opravovalo. 
Jeho přestavba byla spojena i s opravou mostků, pod kterými měli ři-
diči možnost obávaný přejezd objet. Vyměnily se spáry a nýty, jeden 
mostek pak dělníci sundali, opravili a následně vrátili do původní 
polohy. To však není vše, co se na nádraží v Opočně dělo, jak potvr-
zuje i předseda správy tratí Miroslav Vojtěch. „Společně s přejezdem 
jsme instalovali i nové výhybky a opravili část staniční koleje. Změn 
se dočkalo také nástupiště,“ říká Miroslav Vojtěch.
 Celou akci se navíc podařilo realizovat bez nutnosti výluky na trati, 
čehož si na správě tratí velmi cení.
 Martin Vašina (Rychnovský deník, kráceno)

z e  s p o r t u  —

O P O Č E N S K É  Z Á V O D Y  V Y H R Á L I 
„ D O M Á C Í “

Opočno hostilo v sobotu 16. srpna cyklistický závod Grand 
Prix Královéhradeckého kraje. O výsledcích informoval 
Rychnovský deník.
 Královéhradecko – Po pátečním triumfu Tomáše Bucháč-
ka ve Velké ceně města Hradec Králové si připsal tým Bauk-

necht Author prvenství  i v sobotní Grand Prix Královéhra-
deckého kraje. Závod, který byl zařazen do 2. kategorie UCI 
a také se jel jako závěrečný díl Českého poháru, vyhrál polský 
cyklista v barvách hradecké stáje Pawel Cieslik.
 „Cítil jsem se velmi dobře.  V závěru jsem odjel s Hoelgaar-
dem a spurt do kopce mi vyhovoval,“ radoval se vítězný Pa-
wel Cieslik.
 „V obou závodech jsme si připsali vítězství, takže jsme 
spokojeni,“ řekl Ota Fiala, trenér stáje Bauknecht Author.
 Výsledky sobotní Grand Prix Královéhradeckého kra-
je v Opočně (178 km): 1. Cieslik (Pol.) Bauknecht Author 
4:25:14, 2. M. Hoelgaard (Nor.) Etixx -4, 3. Hirt (ČR) Etixx 

-37, 4. Schlegel (ČR) Favorit Brno -59, 5. Wisniowski (Pol.) 
Etixx -59.  Petr Tomeš (Rychnovský deník, 18. 8. 2014)

 —  F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

SETKÁNÍ DOROSTENCŮ V OPOČNĚ PO 40 LETECH

OPOČNO – Po čtyřiceti letech se na fotbalovém trávníku 
potkali dorostenci Spartaku Opočno, kteří spolu nastupo-
vali v krajských soutěžích v letech 1974–77.

Zápas skončil remízou 3:3, ale v těchto zápasech o výsledek 
nejde. Opočno „74“ – Opočno B 3:3 na pen. 5:4. Branky 
Opočna „74“: Stolín V., Bartoň, Zajíc. Opočno „74“: Přibyl 
Z. (30. Jánský) – Černík Vl., Zajíc, Valtera, Svoboda Jar. – 
Michl L., Čižek, Hrabala, Bartoň – Stolín V., Šafář, Rosen-
dorfský.  Martin Šnajdr (Orlický týdeník,  16. 8. 2014)

M U Ž I  A  –  K R A J S K Á  S O U T Ě Ž  I . B  T Ř Í D A  S K  „ C “

  SO 9. 8.  Spartak Opočno– Slavoj Předměřice n. L. 2:1 (1:1)
 B: 24' Reichl, 75' Jelen
Jan Jánský, trenér Opočna: Celý zápas jsme byli lepším 
týmem. Neproměnili jsme spoustu šancí a vítězství mohlo 
být výraznější.

  SO 16. 8.  Sokol Deštné v O. h. – Spartak Opočno 1:1 (PK4:3)
 B: Jelen

  SO 23. 8.  Spartak Opočno – Sokol Malšovice 3:0 (1:0) 
 B: 25', 66' Jelen, 85' Musil
Jánský Jan, trenér Opočno: Zasloužené vítězství. Hosté 
si vytvořili jedinou příležitost, kterou náš brankář bravur-
ně zlikvidoval. My jsme několik dalších jasných příležitostí 
nevyužili.

Exhibiční utkání sehráli v sobotu 2. srpna proti kombinova-
nému opočenskému B týmu. Mnozí z aktérů si společně připo-
mněli léta, kdy míč proháněli ve větší rychlosti a s lepší fyzic-
kou kondicí. foto: archiv TJ Spartak Opočno
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Město prosperuje.
Zadlužení města se nám daří již 8 let snižovat. Trvale zhodnocujeme 
majetek města, který je majetkem nás všech. Vyrovnané hospodaření 
je základem, na kterém budeme i nadále stavět.

David Světlík Blanka Bartoňová Štěpán Jelínek

STŘECHY-BOBÁK  
České Meziříčí 13
tel: 737 674 357
www.strechy-bobak.cz
strechy.bobak@seznam.cz

Nabízíme pokrývačské a klempířské práce, montáž 
střešních oken, hydroizolace PVC folií pro ploché střechy aj.
Rozsah prací od drobných oprav po kompletní realizace.

Vypracování cenové nabídky zdarma. 

STŘECHY BOBÁK

sledujeme média – informujeme – ptáme se – diskutujeme

přidejte se k nám facebook.com/kulturavopocne

KVALITNÍ JABLEČNÝ MOŠT 
Z OPOČNA

Český svaz zahrádkářů Opočno zahájil 1. září 2014 
příjem jablek.

Provozní dny: po, st, pá 15 – 17 hodin, so 8 – 11 hodin
Podmínkou je dodání prázdných, čistých, 

nepoškozených lahví od minerálky o obsahu 0,7 l.
Za každou lahev sterilizovaného moštu zaplatíte 9 Kč.

Jablka dodávejte zralá, nenahnilá, nevykrajovaná, s nej-
menším průměrem 3 cm do 25. října 2014.

Bližší informace na telefonu: 728 232 810 


